

مجموعة تداول السعودية تطلق ملتقى الأسواق المالية 2025 في الرياض وتعلن عن توقيع 3 مذكرات تفاهم وعن تنظيم نسختين دوليتين من ملتقى الأسواق المالية في هونغ كونغ ونيويورك

من المقرر انعقاد النسخة الثانية من ملتقى الأسواق المالية – هونغ كونغ خلال مايو 2025، فيما ستعقد النسخة الأولى من ملتقى الأسواق المالية – نيويورك في أكتوبر 2025.

يعكس الملتقى التزام مجموعة تداول السعودية بتعزيز التعاون وترسيخ مكانة السوق المالية السعودية كمركز مالي عالمي.

الرياض، 18 فبراير 2025: أعلنت مجموعة تداول السعودية، المجموعة الرائدة في مجال الأسواق المالية، عن توقيع عدة مذكرات تفاهم خلال النسخة الرابعة من ملتقى الأسواق المالية في الرياض لعام 2025، الذي يُعقد تحت رعاية معالي الأستاذ محمد الجدعان، وزير المالية ورئيس لجنة برنامج تطوير القطاع المالي. ويعكس الملتقى التزام المجموعة بتعزيز ترابط السوق المالية السعودية مع الأسواق العالمية ودعم مكانتها كمركز مالي عالمي.

كما أعلنت مجموعة تداول السعودية عن تنظيم النسخة الثانية من ملتقى الأسواق المالية – هونغ كونغ خلال مايو 2025، إضافةً إلى النسخة الأولى من ملتقى الأسواق المالية – نيويورك والمقرر انعقادها في أكتوبر 2025. وتأتي هذه المبادرات ضمن جهود المجموعة لتعزيز ترابط السوق المالية السعودية مع الأسواق الإقليمية والعالمية وتحفيز الحوار والتعاون الذي يساهم في تعزيز النمو والتطور في الأسواق المالية.

وقال المهندس خالد الحصان، الرئيس التنفيذي لمجموعة تداول السعودية: "يعكس ملتقى الأسواق المالية التزام مجموعة تداول السعودية المستمر بتعزيز التواصل بين السوق المالية السعودية مع الأسواق العالمية من خلال اتفاقيات استراتيجية تعزز التعاون الدولي، وتدعم تطوير البنية التحتية للسوق، وتتوفر المزيد من الفرص الاستثمارية. كما يوفر ملتقى الأسواق المالية منصة عالمية تعزز الحوار بين الأسواق الإقليمية والدولية، مما يسهم في دفع عجلة الابتكار والنمو المستدام لجميع الأطراف المعنية".

يجمع ملتقى الأسواق المالية تحت شعار "تمكين مستقبل الأسواق المالية" نخبة من المستثمرين، والمصدرين، وصناع القرار، وقادة القطاع المالي بهدف استكشاف الفرص الاستثمارية الواحدة من خلال توفير منصة فاقعية تشمل على جلسات حوارية ونقاشات مثمرة.

وخلال الملتقى، أعلنت مجموعة تداول السعودية وشركتها التابعة عن عدد من المبادرات التي تهدف إلى تطوير السوق المالية السعودية:

إطلاق تطبيق مجموعة تداول السعودية "STG App" ، الذي يدمج جميع خدمات المجموعة ضمن منصة موحدة وسهلة الاستخدام، مما يبسط العمليات للمستثمرين والشركات والمشاركين في السوق.

إطلاق تداول السعودية لنظام إدارة الاكتتابات (CMS)، والذي يوفر للمستثمرين وصولاً سلساً إلى الطروحات في الأسهم والصناديق والصكوك ضمن محافظهم الاستثمارية، مما يشكل نقلة نوعية في آلية الوصول إلى الطروحات في السوق المالية السعودية.

إعلان مركز إيداع الأوراق المالية ("إيداع") عن إطلاق منصة "إيداع كونكت"، وهي أول منصة من نوعها تهدف إلى تحسين وصول المستثمرين إلى صناديق الاستثمار في السوق المالية السعودية، حيث تتيح تجربة استثمارية سلسة من خلال تسهيل عمليات الاشتراك والاسترداد.

كما سنتعاون وامض، وجوجل كلاود، وديلويت لإطلاق منتجات البيانات وتطويرها، مما يعزز دور المجموعة في دفع الابتكار والتطور في السوق المالية السعودية.

وقد تم الإعلان عن توقيع اتفاقيات ومذكرات تفاهم بين مجموعة تداول السعودية وشركتها التابعة والجهات التالية:

مذكرة تفاهم بين مجموعة تداول السعودية والأكاديمية المالية لتأسيس برامج مخصصة للقطاع المالي بالتعاون مع الجامعات المحلية والدولية.

مذكرة تفاهم بين تداول السعودية وبورصة جاكرتا للعقود الآجلة (JFX) لتمكين أعضاء البورصة من الوصول إلى تداول السعودية.

مذكرة تفاهم بين شركة مركز مقاصة الأوراق المالية ("مقاصة") وشركة FIS العالمية لتوفير التقنيات الازمة لدعم المشاركين في سوق المشتقات المالية السعودية.

للمزيد من المعلومات حول ملتقى الأسواق المالية، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني: www.global-cmf.com

- انتهى -

نبذة عن مجموعة تداول السعودية:

تأسست مجموعة تداول السعودية في مارس 2021 في الرياض، وذلك بعد الإعلان عن تحول شركة السوق المالية السعودية «تداول» إلى شركة قابضة. وتضم المجموعة أربع شركات تابعة هي: تداول السعودية، واحدة من أكبر عشر أسواق مالية في العالم من حيث القيمة السوقية؛ وشركة مركز مقاصة الأوراق المالية (مقاصة)؛ وشركة مركز إيداع الأوراق المالية (إيداع)؛ وشركة تداول للحلول المتقدمة (وامض)، المتخصصة في الخدمات والحلول التقنية القائمة على الابتكار. ويندرج تأسيس مجموعة تداول السعودية في إطار برنامج تطوير مستمر يركز على تحسين السوق المالية السعودية وتعزيز بنيتها التحتية وجذب الاستثمارات الأجنبية وتنويع اقتصاد المملكة بهدف ترسيخ مكانتها كوجهة استثمارية عالمية وبوابة للمستثمرين الدوليين إلى منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا .

تدعم مجموعة تداول السعودية الجهود الرامية لتطوير سوق مالية متقدمة في المملكة، لتسهم بذلك في تحقيق أحد الأهداف الرئيسية لبرنامج تطوير القطاع المالي، أحد برامج تحقيق رؤية المملكة 2030.

للإسقاطات الإعلامية، يرجى التواصل مع:

أروى الدريوش: arwa.draiweesh@Tadawulgroup.sa

فواز الفارس: fawaz.faris@Tadawulgroup.sa

Saudi Tadawul Group Kicks Off Day 1 of CMF Riyadh 2025, Signs 3 MoUs and Announces CMF Hong Kong and CMF New York

- *The second edition of CMF Hong Kong will be held in May 2025, while the inaugural edition of CMF New York will be held in October 2025.*
- *The event underscores STG's commitment to fostering collaboration and advancing the Saudi capital market's role as a global financial hub.*

RIYADH, 18 February 2025 – Saudi Tadawul Group (STG), a leading diversified capital markets group, announced the signing of four memorandums of understanding, during the first day of its flagship Capital Markets Forum (CMF) Riyadh 2025, held under the patronage of His Excellency Mohammed Al-Jadaan, Minister of Finance and Chairman of the Financial Sector Development Program Committee. The event underscores STG's commitment to promoting collaboration and advancing the role of the Saudi capital market as a global financial hub.

As part of its broader international CMF series, STG has revealed plans for the second edition of CMF Hong Kong, set to take place in May 2025, and the inaugural edition of CMF New York, scheduled for October 2025. These events aim to strengthen connections between regional and global capital markets, building on the success of the Riyadh edition and fostering encouraging dialogue to drive growth and advancement in global markets.

Eng. Khalid Al-Hussan, Chief Executive Officer of STG, said: “CMF Riyadh 2025 underscores Saudi Tadawul Group's commitment to improving access to the Saudi capital market through strategic agreements that enhance cross-border cooperation, strengthen market infrastructure, and unlock investment opportunities. By creating a global platform through CMF events, we are promoting meaningful dialogue, driving innovation, and sustainable growth for all stakeholders.”

CMF brings together the capital market leaders, decision-makers, investors and corporates, to explore transformative trends and opportunities in capital markets. With the theme of “Powering Connections,” CMF is a platform that aims to cultivate collaboration and long-lasting partnerships, advancing innovation and cultivating long-term prosperity and shaping the future of global capital markets.

During the event, STG and its subsidiaries made a number of announcements with the aim of advancing the Saudi capital market, including:

- The Group unveiled its STG App, consolidating all its services under one intuitive platform, simplifying processes for investors, businesses, and the wider community of market participants.
- The Saudi Exchange inaugurated its Capital Management System (CMS), which provides investors with seamless access to equity, fund, and sukuk offerings from their investment portfolios marking a transformative shift in access to offerings on the Saudi capital market.
- Edaa – the Group's Securities Depository Center – announced the launch of “Edaa Connect,” a first-of-its-kind platform designed to transform investor access to mutual funds in the Saudi capital market.

- Wamid, Google Cloud, and Deloitte will collaborate to launch and develop capital market data products, reinforcing STG's role in driving innovation and digital advancement in the Saudi capital market.

Moreover, a series of agreements were announced between STG, its subsidiaries and the following entities:

- Saudi Tadawul Group and the Financial Academy signed a Memorandum of Understanding to establish programs for the financial sector in partnership with local and international universities.
- Saudi Exchange and Jakarta Futures Exchange (JFX) signed a Memorandum of Understanding to provide JFX members with access to the Saudi Exchange.
- Securities Clearing Center Company (Muqassa) and FIS Global signed a Memorandum of Understanding to provide the required technologies to support participants in the Saudi Derivatives market.

For more information about CMF, please visit: www.global-cmf.com

ENDS

About Saudi Tadawul Group

Founded in 2021 and headquartered in Riyadh, Saudi Tadawul Group is a holding company with a portfolio of four integrated subsidiaries: the Saudi Exchange, one of the largest 10 stock exchanges in the world by market capitalization, the Securities Clearing Center Company (Muqassa), the Securities Depository Center Company (Edaa), and Wamid, an innovative applied technology services business. Saudi Tadawul Group was established as part of a continuous development program focused on enhancing the capital market and its infrastructure, attracting foreign investments, and diversifying the Saudi economy. The Group reinforces Saudi Arabia's position as an attractive global investment destination and the gateway to the MENA region.

Saudi Tadawul Group supports the development of an advanced capital market in Saudi Arabia; one of the pillars of the Financial Sector Development Program (FSDP), a Saudi Vision 2030 realization program.

For more information and any media enquiries:

Saudi Tadawul Group contact:

Arwa Aldraiweesh

arwa.draiweesh@Tadawulgroup.sa

Fawaz Alfaris

fawaz.faris@Tadawulgroup.sa